



Referat fra hovedbestyrelsesmøde den 21. april 2023 kl. 16 på Hotel Legoland, Billund

Deltagere: Jan Pedersen (JP), Per Springborg (PS), Kristian Bech (KB), Inge Madsen (IM), Mette Hansen (MH), Jørn Jensen (JJ), Jens Hellmers (JH) ONLINE, Casper Cassøe (CC) Frank Evald (FE), Ulrik Kristensen (UK)

Referent: Pia Feldstedt

1. Underskrift af referatet fra hovedbestyrelsesmødet den 9. februar.

Referaterne fra den 5. september 2022 og 9. februar 2023 blev underskrevet. Der var ingen kommentarer til referaterne.

2. Foreløbigt skøn over økonomi i Hingstekåring 2023.

CC præsenterede det foreløbige regnskab, men regningen fra MCH mangler stadig. Vi ved dog, hvad der er på regningen, så det bliver ikke en overraskelse.

Der har været en øget omsætning på Hingstekåringen fra ca. 21 mio. til 22 mio.

Den øgede omsætning skyldes flere internationale starter, mere VIP salg og flere billetter solgt. Galla-salget var dårligere end tidligere, men lørdag dag, var det bedste vi nogensinde har haft.

På omkosningerne er vi ramt af prisstigninger og inflation. Der har været ca. 1 mio. i øgede omkostninger.

Samlet set er der et overskud på 2,2 mio., hvoraf der går 1 mio. til DV.

Det ser ud til at være 3-400.000 over budgettet.

3. Folkevalgt revisor

Den folkevalgte revisor Jørn Abildgård (JA) træder tilbage i forbindelse med repræsentantskabsmødet. JA deltager ikke i repræsentantskabsmødet, men ønsker at få sin mail til Hovedbestyrelsen (HB) læst op for repræsentantskabet.

JA skriver, at regnskabet på trods af, at han har underskrevet det 1,5 måned tidligere, ikke er berettiget til en "ren påtegning. Desuden stiller han spørgsmål til validiteten af egenkapitalen i DV-Event.

BESLUTNING: CC læser mailen op og kommenterer den under punkt 3. "Fremlæggelse af det reviderede regnskab" på Repræsentantskabsmødet.

Forslag til ny folkevalgt revisor fra Region 6: Mogens Petersen fra Straight Horse. Han er både uddannet revisor og kender til brancen.

BESLUTNING: HB bakker op om indstillingen.

4. Evaluering af Hingstekåring.

I en tid efter VM og med de øgede priser og inflation er resultatet rigtig flot.

Avlercafe: Fredag eftermiddag og lørdag er de vigtigste. I pausen op til Galla Showet skal slusen til Boxen flyttes ned til de næste døre, da folk så kan benytte cafeen. Placeringen i mellemgangen er god, men der ønskes mere hule/hyggestemning, hvilket er udfordrende i det område pga. brandveje. Bemandingen i cafeen skal være lettere genkendelige. Evt. med en trøje. Der blev lagt brochurer fra firmaer, der ikke havde stand. Disse skal fjernes.

Ridebanebunde: I år var der ikke måtter i Boxen og Hal G. Det sparede vi mange penge på, men det stiller også store krav til banefolket. I hal M og E hvor der er meget springning fortsætter vi med måtter.

Boxen: Der var sat en ekstra række på forveden og flere VIP borde nederst i hallen. Det fungerede fint, og det holder vi fast ved.

Stald: Tidligere stod Pernille for de internationale stalde, men da hun ikke er til rådighed mere, var det Patrick Borg fra Frankrig, der stod for de internationale stalde. Det gik rigtig fint.

Vi forventer at lukke stald C for publikum. Dette for at udvise rettidig omhu og sikre os at, der ikke indtræder en uoverskuelig ulykke.



der er farlige situationer, og det bør overvejes at lukke Hal C for publikum fremadrettet. CC forventer krav/kraftig indstilling fra MCH om sikkerheden.

Parkering: Det er svært at finde hjælpere og der er udfordringer med parkeringen.

Hjælpere: Hjælperne er gode. Super team.

Program: Det var en svær opstart med løsspringningen, men det løste sig. Kåringsforløbet om søndagen blev meget lang for de dressurbetonede hingste. Det fungerede godt med kåring og præmiering umiddelbart efter løsspringningen for de springbetonede hingste.

Selvom den var lang, var den bedre end den plejer. Der bliver arbejdet videre med søndagens program.

Løsvisningen i Boxen var fin. Der var god speak på hoppesamlingen i Hal E. Ridning af de 3 års hingste forløb godt.

Den 1* springning bliver meget langtrukket og kedelig, da der er rigtig mange starter. Der er en oplevelse af, at alle kan ride i Herning. Fremover bliver det kun de, der deltager i 3*, der kan stilles til start i 1*, Vi udvider Youngsterklasserne. Bo K. Møller har lovet større komitment fra springrytterne.

Opvarmningen til Hal E onsdag var lidt udfordret for de unge hingste.

2024: Efter evalueringen med MCH er der flere nødvendige ændringer til 2024.

Hal B (Camping for de frivillige): Kan ikke bruges mere pga. fare for nedstyrning af taget.

Hal H (Camping for de frivillige): Kan ikke bruges mere pga. opbygning til anden messe.

Hal D (salg camping og smedekonkurrence): Fremadrettet kun camping for de frivillige.

Hal Q: Vi får hele Hal Q, hvoraf halvdelen kan bruges til camping til de frivillige.

Hal C: Noget af pladsen i Hal C kan bruges til materiel i stedet for

Øvrige ønsker:

Hal E: Banen laves smallere. Det giver 500 ekstra sidepladser.

Hal M: VIP'en og tribunen bytter plads. Storskærm på tæppet ind mod udstillingen.

5. Skal DV tilslutte sig platformen Hippomundo? Se mailkorrespondance (Sendt i særskilt mail)

Hippomundo er en stor platform, som primært springavlen benytter sig af. Den koster ikke noget.

Forslaget blev drøftet: HB synes, at platformen ser lovende ud og kan gøre noget godt for avlen, da den giver mulighed for at følge afkoms resultater i udlandet. WBFSh er i dialog med dem.

BESLUTNING: HB bakker op om forslaget. JP tager kontakt til Maiken Holm fra SEGES om adgang til avlsdata.

6. Drøftelse af regionernes generalforsamlinger.

Region 1: 56 deltog. Der bliver kun givet diplom til de, der dukker op. Underskudet på regnskabet blev drøftet. Der var en drøftelse om, at det er svært at sælge en 3 års springhingst, når den ikke er færdigkåret.

Region 2: Der var god stemning. Reg. 2 vil gerne kopiere Reg. 1's billeder af hædringer. De savner forårsauktionerne. Regnskabet var lidt uoverskueligt. KB gav lidt insiderviden om Hingstekåringen fra CC's regionsoplæg til medlemmerne. Det blev taget godt imod.

Region 3: 30 deltagere. Der var god stemning. Avlerne af kårede hingste og medaljehopper bliver hædret med billeder, diplom og buket.

Region 4: 50-60 deltagere. Kun de, der er tilmeldt og deltager, får blomster. Regnskabet blev drøftet og godkendt trods underskud. Springavlerne føler sig overset i forbundet. NY repræsentant til Ung i DV: Rebecca Bæk.

Region 5: 55 deltagere. God drøftelse af økonomien. Forslaget om et bestyrelsesmedlem i DV-Event blev drøftet. Der var debat om, at alle hingste, der blev redet i Herning blev godkendt! Ny formand: Hanne Marie Knudsen.

Region 6: God stemning. God snak om hesten er klar til at blive redet som 3 års. Ulve bliver en udfordring for hesteavlen, da de stresser hestene, men det er vigtigt, at det er en samlet organisation og ikke DV alene, der skal tage kampen. Der var kæmpe ros til VM.

Region 7: God stemning. God debat om hestevefærd.



Kommentarer: CC kommenterede på regnskaberne i regionerne. Det har været en udfordring med nyt system og sygemeldt bogholder. Det er revisoren, der har lavet bogføringen. Der bliver ikke lavet flere omposterings, da løntimerne koster mere end udbyttet. Der er ansat en ny bogholder, og regionerne bliver indkaldt til møde, så vi kommer godt i gang med regnskaberne for det kommende år.

7. Drøftelse af forslag til behandling på Repræsentantskabsmødet.

Region 4 har stillet forslag om at skal være muligt for "embryonføl" efter udenlandske hopper at blive DVregisteret, såfremt der bliver ansøgt og godkendt at moderhoppene, får en teknisk administrativ kåring i Dansk Varmblod.

Punktet blev drøftet. For nuværende er det meget få hopper det gælder, og lige nu kan de søge dispensation til en administrativ kåring. Hvis vi laver en regel om det åbner det mere op for det, end hvis man skal søge dispensation. Det skal dog tydeliggøres at der er tale om en administrativ kåring.

BESLUTNING: HB bakker op om forslaget, og IM fremlægger kommentaren om tydeliggørelse af, at der er tale om en administrativ kåring for repræsentantskabet.

8. Beslutning om eventuel tildeling af medaljer og hæderstegn.

Jens Søgaard tildes fortjenstemedalje i guld for 30 år som dommer.

Laura Juhl tildes æresemblem i guld for 15 år som dommer.

9. Gennemgang af organisationsplan for sekretariatet (Casper).

Organisationsplanen vedlægges referatet.

BESLUTNING: HB bakker op om planen. CC præsenterer den nye organisationsplan med de forskellige medarbejders ansvarsområder for repræsentantskabet.

10. Hoppekåring. Region 2 ønsker, at hopperne efter fremvisning kommer ind i hold og får deres beskrivelse. Det vil fastholde udstillere, og vil være mere publikumsvenlig og give et mere fagligt islæt.

HB drøftede forslaget. KB præciserer, at det ikke er en oprangering, der ønskes, men at det gøres for at holde på publikum. Det foreslås at lyden i hallerne bliver bedre og at hoppen gives en beskrivelse lige efter, at den har været i ringen.

BESLUTNING: Avlsledelsen drøfter forslaget og IM vender retur til HB.

11. Avlsledelse på den korte og den lange bane.

På den korte bane: CC præsenterede forslaget til, hvordan sekretariatet på den korte bane kan hjælpe avlsledelsen. Der er lavet et skema, som også ligger på hjemmesiden, hvor avlere der ønsker rådgivning til hingstevæg kan udfylde hvilken hoppe det drejer sig om og ønsker til afkom og hingst. Avlsledelsen har været med i udarbejdelsen. Det er også muligt at ringe til kontoret og få hjælp til udfyldelse. Herefter sender skema, lineær registrering, beregning af indavl og afstammingsgitter til den relevante avlsledelse.

BESLUTNING: HB bakker op om tiltagene med kommentarer om, at der skal findes økonomi til avlsrådgiverne og der bliver orienteret om tiltagene via www.varmblod.dk i kommende uge.

På den lange bane: Avlsledelsen vil bruge en dag på at drøfte, hvordan en kommende avlsledelse kan se ud. HB ønsker, at drøftelsen finder sted i samarbejde med HB og med deltagelse af Christine Prip. Det er ønsket, at avlsledelsen, HB og sekretariatet kommer tættere på hinanden, og derfor er det vigtigt at tingene drøftes i et samarbejde. Det blev også pointeret at vi skal huske dommerne.

BESLUTNING: Avlsledelsen, formandskabet og Christine Prip mødes for at drøfte, hvordan avlsledelsen kan se ud i fremtiden.

12. Konstituering og godkendelse af dommer og testrytterliste for 2023. (Bilag 1)

En opdateret konstituering af Dansk Varmblods udvalg vedhæftes referatet. **BEMÆRK:** Hemingudvalget afventer



DANSK VARMBLOD

godkendelse.

Det påpeges, at der i de udvalg, hvor der er tildelt en formand (på nær formandsskabet) ikke længere er formand for udvalget, men er HB-repræsentant.

BESLUTNING: Der arbejdes videre på dommer og sekretærlisten, hvorfor den ikke kan godkendes endnu.

13. Meddelelser

Ingen.

14. Eventuelt

Protector: Hendes Kongelige højhed Prinsesse Benedikte

Vilhelmsborg Alle 1 • DK-8320 Mårslet • Tlf. 87 47 54 00 • Mail: varmblood@varmblood.dk • www.varmblood.dk

Bank: Middelfart Sparekasse nr. 1687 3230849764. BIC/SWIFT: MISPDK21 • IBAN-NR.: DK6816873230849764 • Vat.no: DK 26682312